

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : YB TUAN HASSAN BIN ABDUL KARIM  
[PASIR GUDANG]**

**TARIKH : 9 DISEMBER 2020 (RABU)**

**SOALAN**

**YB TUAN HASSAN BIN ABDUL KARIM [PASIR GUDANG]** minta **MENTERI SUMBER MANUSIA** menyatakan apakah inisiatif-inisiatif yang telah diambil oleh Kerajaan untuk memastikan syarikat-syarikat di Malaysia mengambil semula 78,800 orang pekerja tempatan yang telah diberhentikan kerja akibat Pandemik COVID-19 dan 50,000 orang graduan yang dihasilkan oleh negara setiap tahun.

**JAWAPAN**

**Tuan Yang di-Pertua,**

**Untuk makluman Ahli Yang Berhormat,**

1. Kerajaan melalui PERKESO telah melaksanakan Program Insentif Pengambilan Pekerja dan Program Latihan di bawah Program Insentif PenjanaKerjaya bagi membantu syarikat-syarikat di Malaysia mengambil semula pekerja-pekerja tempatan yang telah diberhentikan kerja akibat Pandemik COVID-19.
2. PenjanaKerjaya di bawah Pelan Jana Semula Ekonomi Negara (PENJANA) adalah bertujuan merangsang permintaan pekerjaankalangan majikan dan meningkatkan peluang pekerjaan serta kebolehpekerjaan di

kalangan pencari kerja tempatan. Kerajaan telah memperuntukkan sejumlah RM1.5 billion kepada PERKESO untuk Program Insentif Pengambilan Pekerja dan Bantuan Latihan. Terdapat empat (4) kategori insentif di bawah PenjanaKerjaya iaitu:

**a. MyApprentice**

Insentif Perantis bagi majikan yang mengambil pencari kerja tempatan secara perantis dalam kalangan lepasan sekolah dan graduan.

**b. HireMalaysia**

- i. Insentif Pengambilan Pekerja tempatan di bawah umur 40 tahun;
- ii. Insentif Pengambilan Pekerja tempatan berumur 40 tahun sehingga 60 tahun; dan
- iii. Insentif Pengambilan Pekerja tempatan dalam golongan mudah terjejas terutamanya orang kurang upaya (OKU) dan peserta program *Return to Work* PERKESO.

**c. Bantuan Mobiliti**

Bayaran *One-Off* kepada pekerja melalui majikan yang berpindah dari lokasi tempat pemastautin pencari kerja.

**d. Program Latihan**

Menyediakan latihan semula (*reskilling and upskilling*) berdasarkan keperluan majikan dan pekerja yang diambil di bawah kategori #HireMalaysia.

**Tuan Yang di-Pertua,**

3. Kementerian juga melalui Pembangunan Sumber Manusia Berhad (PSMB), telah melancarkan inisiatif PENJANA HRDF pada 22 Jun 2020. Lima (5) skim telah diperkenalkan yang memberi penekanan terhadap latihan dan peningkatan kemahiran pekerja (*upskilling and reskilling*) iaitu *Place and Train*, *B40 Development*, *SME Development*, *Industry Revolution 4.0* dan Gerak Insan Gemilang (GIG).

4. Dalam usaha kerajaan untuk memperkasakan rakyat, Kementerian melalui Pembangunan Sumber Manusia Berhad (PSMB) telah dipertanggungjawabkan untuk turut menyelaraskan pelaksanaan program PENJANA *Upskilling & Reskilling* dengan jumlah peruntukan sebanyak dua (2) Billion. Program kemahiran dan peningkatan kemahiran ini sedang dilaksanakan merentasi Lapan (8) Kementerian dan Agensi dan akan memanfaatkan sejumlah dua ratus ribu (200,000) belia dan golongan penganggur.

5. PENJANA *Upskilling & Reskilling* akan membantu belia dan golongan penganggur dalam mendapatkan pekerjaan baharu (*new jobs*), menghasilkan usahawan baharu (*new entrepreneurs*) atau pengekalan pekerjaan (*job retention*). Sehingga kini, sejumlah lima ratus (500) juta peruntukan yang telah disalurkan dan seratus dua ribu (102,000) pelatih yang telah diluluskan untuk mengikuti pelbagai program dibawah PENJANA *Upskilling & Reskilling* ini. Langkah ini dijangka akan terus membantu mengurangkan kadar pengangguran Negara ke aras yang lebih stabil.

**Tuan Yang di-Pertua,**

6. Kementerian juga telah mengambil langkah pro aktif bersama-sama Kementerian Kewangan untuk memantau dan menyelaraskan pelaksanaan inisiatif-inisiatif berkaitan sumber manusia tersebut dengan menubuhkan Jawatankuasa Pekerjaan Nasional (JKPN) pada Jun 2020. Objektif Jawatankuasa ini adalah untuk memantau keadaan pasaran buruh dan pengangguran negara, menyelaraskan pelaksanaan inisiatif PENJANA serta memantau keberkesanan inisiatif-inisiatif tersebut.

Sekian, terima kasih